

天國子民的聖召 Holy Calling for God's Children

前言

- A. 神國度的計劃 Plan of God's Kingdom**
- B. 以色列國失敗的鑑識 Lesson of Israel's Failure**
- C. 神國度的實現 - 新以色列國 Raising of God's Kingdom**

B. 神國度的實現 Raising of God's Kingdom

I. 彌賽亞的應驗 Fulfilment of Messiah

路加福音 [彼得证明耶稣是基督 ~ 徒 2:14-36, 保罗 证明耶稣是基督 ~ 徒 9:20-22]

4:16 耶稣来到拿撒勒、就是他长大的地方。在安息日、照他平常的规矩、进了会堂、站起来要念圣经。 4:17 有人把先知以赛亚 [61: 1-2a] 的书交给他、他就打开、找到一处写着说、 4:18 『主的灵在我身上、因为他用膏膏我、叫我传福音给贫穷的人。差遣我报告被掳的得释放、瞎眼的得看见、叫那受压制的得自由、 4:19 报告 神悦纳人的禧年。』 4:20 于是把书卷起来、交还执事、就坐下。会堂里的人都定睛看他。 4:21 耶稣对他们说、今天这经验在你们耳中了。 [61:2^b: 和我们神报仇的日子、安慰一切悲哀的人]

马可福音

1:14 约翰下监以后、耶稣来到加利利、宣传神的福音 [路 3:43 ~ 神国的福音]、 1:15 说、日期满了、神的国近了。你们当悔改、信福音。

Luke

4:16 And he came to Nazareth, where he had been brought up: and, as his custom was, he went into the synagogue on the sabbath day, and stood up for to read. 4:17 And there was delivered unto him the book of the prophet Esaias. And when he had opened the book, he found the place where it was written, 4:18 The Spirit of the Lord is upon me, because he hath anointed me to preach the gospel to the poor; he hath sent me to heal the brokenhearted, to preach deliverance to the captives, and recovering of sight to the blind, to set at liberty them that are bruised, 4:19 To preach the acceptable year of the Lord. 4:20 And he closed the book, and he gave it again to the minister, and sat down. And the eyes of all them that were in the synagogue were fastened on him. 4:21 And he began to say unto them, This day is this scripture fulfilled in your ears.

Mark

1:14 Now after that John was put in prison, Jesus came into Galilee, preaching the gospel of the kingdom of God, 1:15 And saying, The time is fulfilled, and the kingdom of God is at hand: repent ye, and believe the gospel.

II. 神國度的更新 Renew of God's Kingdom

耶穌 ~ 新以色列 Jesus ~ New Israel

馬太福音

2:13 他们 [博士] 去后、有主的使者向约瑟梦中显现、说、起来、带着小孩子同他母亲、**逃往埃及**、住在那里、等我吩咐你。因为希律必寻找小孩子要除灭他。 2:14 约瑟就起来、夜间带着小孩子和他母亲往埃及去。 2:15 住在那里、直到希律死了。这是要**应验**主借先知所说的话、说、『**我从埃及召出我的儿子来。**』

何西阿书

11:1 **以色列**年幼的时候我爱他、就从埃及召出我的**儿子**来。 11:2 先知越发招呼他们、他们越发走开、向诸巴力献祭、给雕刻的偶像烧香。[曠野得勝 ~ 太 4:1-11, 罗 3:31, 來 2:18]

Matthew

2:13 And when they were departed, behold, the angel of the Lord appeareth to Joseph in a dream, saying, Arise, and take the young child and his mother, and flee into Egypt, and be thou there until I bring thee word: for Herod will seek the young child to destroy him. 2:14 When he arose, he took the young child and his mother by night, and departed into Egypt: 2:15 And was there until the death of Herod: that it might be fulfilled which was spoken of the Lord by the prophet, saying, Out of Egypt have I called my son.

Hosea

11:1 When Israel was a child, then I loved him, and called my son out of Egypt. 11:2 As they called them, so they went from them: they sacrificed unto Baalim, and burned incense to graven images.

III. 神國度的建立 Establishment of God's Kingdom

立約祭 [來 9:13-14] Sacrifice of New Covenant

马太福音 [最後的晚餐]

26:26 他们吃的时候、耶稣拿起饼来、祝福、就擘开、递给门徒、说、你们拿着吃。这是我的身体。26:27 又拿起杯来、祝谢了、递给他们、说、你们都喝这个。26:28 因为这是我立约 [新約 ~ 路 22:20] 的血 [出 24:8], 为多人流出来、使罪得赦。 [立约仪式 ~ 主耶稣以自己身体 為祭立新約]

Matthew

26:26 And as they were eating, Jesus took bread, and blessed it, and brake it, and gave it to the disciples, and said, Take, eat; this is my body. 26:27 And he took the cup, and gave thanks, and gave it to them, saying, Drink ye all of it; 26:28 For this is my blood of the new testament, which is shed for many for the remission of sins.

新約的內容~ 聖靈重生 Contents of New Covenant ~ Rebirth From Holy Spirit

耶利米書 [627 BC – 582BC]

31:31耶和華說、日子將到、我要與以色列家和猶大家[神的選民]、另立新約...

31:33耶和華說、那些日子以後、我與以色列家所立的約、乃是這樣。我要將我的律法放在他們裡面、寫在他們心上。我要作他們的神、他們要作我的子民。

31:34 他们各人不再教导自己的邻舍、和自己的弟兄、说、你该认识耶和華。因为他们从最小的、到至大的、都必认识我。我要赦免他们的罪孽、不再记念他们的罪恶。这是耶和華说的。

以西結書[592 BC – 570 BC]

36:27 我必將我的靈,放在你們裡面,使你們順從我的律例、謹守遵行我的典章。

Jeremiah

31:31Behold, the days come, saith the LORD, that I will make **a new covenant with the house of Israel,** and with the house of Judah: 31:33But this shall be the covenant that I will make with the house of Israel; After those days, saith the LORD, I will put my law in their inward parts, and write it in their hearts; and will be their God, and they shall be my people. 31:34And they shall teach no more every man his neighbour, and every man his brother, saying, Know the LORD: for they shall all know me, from the least of them unto the greatest of them, saith the LORD: for I will forgive their iniquity, and I will remember their sin no more.

Ezekiel

36:27And I will put my spirit within you, and cause you to walk in my statutes, and ye shall keep my judgments, and do them.

十架果效 ~ 使新約生效 / 教會產生 Cross Effects ~ Making New Covenant Effective

希伯來書 [生在律法以下 ~ 加 4:4]

9:16 凡有遺命 (約)、必須等到留遺命的人死了。9:17 因為人死了、遺命纔有效力、若留遺命的尚在、那遺命還有用處麼。9:18 所以前約也不是不用血立的。9:19 因為摩西当日照着律法、將各樣誡命傳給眾百姓、就拿朱紅色絨和牛膝草、把牛犊山羊的血和水、洒在書上、又洒在眾百姓身上、說、9:20 『這血就是神與你們立約的憑據。』9:21 他又照样把血洒在帳幕、和各樣器皿上。9:22 按着律法、凡物差不多都是用血潔淨的。若不流血、罪就不得赦免了 [生命在血中 ~ 利 17:11]。

[死與復活產生教會 ~ 彼前 1:3, 約 2:19- 21; 教會 - 屬靈國度 ~ 路 17:20-21]

彼得前書 [建造屬靈國度 ~ 靈宮]

2:5 你們 [教會] 來到主面前, 也就像活石, 被建造成為靈宮, 作聖潔的祭司, 借着耶穌基督奉獻神所悅納的靈祭。 [新耶路撒冷 - 神國實體 ~ 啓 21:2]

Hebrews

9:16 For where a testament is, there must also of necessity be the death of the testator. 9:17 **For a testament is of force after men are dead:** otherwise it is of no strength at all while the testator liveth. 9:18 Whereupon neither the first testament was dedicated without blood. 9:19 For when Moses had spoken every precept to all the people according to the law, he took the blood of calves and of goats, with water, and scarlet wool, and hyssop, and sprinkled both the book, and all the people, 9:20 Saying, This is the blood of the testament which God hath enjoined unto you. 9:21 Moreover he sprinkled with blood both the tabernacle, and all the vessels of the ministry. 9:22 And almost all things are by the law purged with blood; and **without shedding of blood is no remission.**

IV. 国度使命的圣召 Holy Calling From God

彼得前书

2:9 惟有你们是 **被拣选的族类、是有君尊的祭司、是圣洁的国度 [果子 ~ 约 15:16]、是属神的子民、要叫你们宣扬那召你们出黑暗入奇妙光明者的美德。**

1 Peter

2:9 But ye are a chosen generation, a royal priesthood, an holy nation, a peculiar people; that ye should shew forth the praises of him who hath called you out of darkness into his marvellous light:

V. 落實聖召的秘訣 ~ 連於基督 Key to Implement of Holy Calling~ Connection with Christ

同死、同活 Dead Together、Alive Together

罗马书 [背十字架 ~ 路9:23; 随从圣灵 罗 8:3-4]

6:5我们若在他死的形状上与他联合、也要在他复活的形状上与他联合。 6:6因为知道我们的旧人、和他同钉十字架、使罪身灭绝、叫我们不再作罪的奴仆。 6:7因为已死的人、是脱离了罪。 6:8我们若是与基督同死、就信必与他同活。 6:9因为知道基督既从死里复活、就不再死、死也不作他的主了。 6:10他死是向罪死了、只有一次。他活是向神活着。 6:11这样、你们向罪也当看自己是死的。 向神在基督耶稣里、却当看自己是活的。

Romans

6:5For if we have been planted together in the likeness of his death, we shall be also in the likeness of his resurrection: 6:6Knowing this, that our old man is crucified with him, that the body of sin might be destroyed, that henceforth we should not serve sin. 6:7For he that is dead is freed from sin. 6:8Now if we be dead with Christ, we believe that we shall also live with him: 6:9Knowing that Christ being raised from the dead dieth no more; death hath no more dominion over him. 6:10 For in that he died, he died unto sin once: but in that he liveth, he liveth unto God. 6:11Likewise **reckon ye also yourselves to be dead indeed unto sin, but alive unto God through Jesus Christ our Lord.**

住在基督里 Abide in Christ

约翰福音 [圣灵將愛澆灌 ~ 罗 5:1-5; 聖靈充滿 ~ 弗 5:18; 约 一 5:1-3]

15:4**你們要住在我裡面，我也就住在你們裡面。** 枝子若不連在葡萄樹上，自己就不能結果子；你們若不住在我裡面，也是這樣。15:5我是葡萄樹，你們是枝子。住在我裡面的，我也住在他裡面，他就結出很多果子；因為離開了我，你們就不能作甚麼。.... 15:9我**愛**你們、正如父**愛**我一樣。你們要常在我的愛里。15:10你們若**遵守**我的命令、就常在我的**愛**里。正如我遵守了我父的命令、常在他的愛里。.... 14:21有了我的**命令又遵守**的、这人就是**愛我的**。愛我的必蒙我父愛他、**我也要愛他**、并且要向他显现。

John

15:4Abide in me, and I in you. As the branch cannot bear fruit of itself, except it abide in the vine; no more can ye, except ye abide in me. 15:5I am the vine, ye are the branches: He that abideth in me, and I in him, the same bringeth forth much fruit: for without me ye can do nothing. 15:9As the Father hath loved me, so have I loved you: continue ye in my love. 15:10If ye keep my commandments, ye shall abide in my love; even as I have kept my Father's commandments, and abide in his love. 14:21He that hath my commandments, and keepeth them, he it is that loveth me: and he that loveth me shall be loved of my Father, and I will love him, and will manifest myself to him.

心思更新 ~ 喜爱律法 Mind Renewed ~ Delight in the Law

歌罗西书 [真道上造就自己 ~ 犹 20-21; 心意更新 ~ 罗12:2; 喜爱律法 ~ 诗 1:2-3]

**3:1所以，你们既然与基督一同复活，就当寻求天上的事，那裡有基督坐在 神的右邊。
3:2你们要思念上面的事、不要思念地上的事。.....**

3:9不要彼此说谎。因你们已经脱去旧人、和旧人的行为、3:10穿上了新人。这新人在知识上渐渐更新、正如造他主的形像。

Colossians

3:1If ye then be risen with Christ, seek those things which are above, where Christ sitteth on the right hand of God. 3:2Set your affection on things above, not on things on the earth.

.....

3:9Lie not one to another, seeing that ye have put off the old man with his deeds; 3:10And have put on the new man, which is renewed in knowledge after the image of him that created him:

VI. 行道蒙福 ~ 生命成長 Blessing of Doers ~ Spiritual Life Growing

雅各书 [听见我这话就去行 ~ 太 7:24-27; 圣灵的果子 ~ 加 5:22-23]

1:22 你們應該作行道的人、不要單作聽道的人，自己欺騙自己。1:23 因为听道而不行道的、就像人对着镜子看自己本来的面目。1:24 看见，走后、随即忘了他的相貌如何。1:25 唯有詳細察看那使人自由的全備的律法[遵守真理，得以自由 ~ 約 8:31-32]，並且時常遵守的人，他不是聽了就忘記，而是實行出來，就在他所行的事上必然得福。

James

1:22 But be ye doers of the word, and not hearers only, deceiving your own selves. 1:23 For if any be a hearer of the word, and not a doer, he is like unto a man beholding his natural face in a glass: 1:24 For he beholdeth himself, and goeth his way, and straightway forgetteth what manner of man he was. 1:25 But whoso looketh into the perfect law of liberty, and continueth therein, he being not a forgetful hearer, but a doer of the work, **this man shall be blessed in his deed.**